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 نظام إدارة الذكاء الاصطناعيسياسة 

 Ņû دبيهيئة الثقافة والفنون  
 

، والتي تهدف إłĞ الارتقاء بالأداء الحكومي، وتسÎيع الإنجاز،  2023تماشياً مع استراتيجية الإمارات للذكاء الاصطناعي  

الاصطناعي عبر كافة القطاعات. تلتزم هيئة د¡Ņ للثقافة  وتعÑيز الابتكار، وتحقيق الÎيادة العالمية Ņû استثمار الذكاء  

وفقاً لمتطلبات المواصفة القياسية    ،والفنون بالتنفيذ المسؤول والتحسين المستمر لنظام إدارة الذكاء الاصطناعي

  . ISO 42001:2023الدولية 

 ŅĜوتلتزم الهيئة بما ي:  

   يعات الخاصةÎبية  الامتثال للقوانين والسياسات والتشÎدولة الإمارات الع Ņû بأنظمة إدارة الذكاء الاصطناعي

  Ņ¡المتحدة مثل استراتيجية الإمارات للذكاء الاصطناعي، وسياسة أمن الذكاء الاصطناعي الصادرة عن مركز د

 Ņħوالسياسات ذات الصلة بالأمن السيبرا ،Ņħللأمن الإلكترو.  

   والمالية والتقنية  البشÎية  الموارد  و توفير  وتشغيل  لتنفيذ  اللازمة  الذكاء  ت واللوجستية  إدارة  نظام  حسين 

  .الاصطناعي

 والتحديث المستمر عليها بحيث تتناسب مع التوجهات   ،تحديد أهداف خاصة بإدارة أنظمة الذكاء الاصطناعي

  .وتنفيذها وقياسها بشكل دوري مستمر ،الوطنية والمحلية، والأهداف الاستراتيجية للهيئة 

  وتقييم المخاطر المرتبطة بأنظمة الذكاء الاصطناعي والحد من تأثيرها، أو منع حدوثهاتحديد.  

   وأمن والالتزام بخصوصية  الاصطناعي.  الذكاء  كافة عمليات   Ņû والمساءلة  والشفافية  العدالة  مبادئ  تعÑيز 

   .البيانات والممارسات الأخلاقية Ņû تطوير وتنفيذ حلول الذكاء الاصطناعي

  مبادرات الذكاء الاصطناعيمن    إشراك المعنيين Ņû يز الثقة والتعاونÑالموظفين والمتعاملين والشركاء، لتع.  

   الذكاء أنظمة  لتشغيل  اللازمة  والمؤهلات  والمهارات  بالتعليمات  المستويات  جميع   Ņû الموظفين  تزويد 

الذكاء   لتطبيقات  والأمثل  الآمن  الاستخدام  لضمان  شاملة  وتوعية  تدÌيب  برامج  وتقديم  الاصطناعي، 

  .الاصطناعي

 نظام إدارة أنظمة الذكاء الاصطناعي łĜالمراقبة والتطوير والتحسين المستمر ع.  

 تحقيق الأهداف الاقتصادية والاجتماعية والبيئية ل السعي لتنفيذ حلول الذكاء الاصطناعي المستدامة. 

الخاصة بها يتم إجراؤها سنوياً    إدارة الذكاء الاصطناعيي أن مراجعة سياسة نظام  ـوتضمن هيئة الثقافة والفنون Ņû دب

 ŅĞالنظام المطبق أو عند حدوث تغييرات كبيرة لضمان ملاءمة وفعا. 

  

دريــــــف بــــة يوســـهال  

ام ـدير العــــــــــالم  
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Artificial Intelligence Management System Policy 

Dubai Culture and Arts Authority (DCAA) 

 
Aligned with the UAE AI Strategy 2023, Dubai Culture (DCAA) is dedicated to the responsible 

implementation and continuous improvement of its AI Management System (AIMS) in compliance 

with ISO 42001:2023.   

DCAA is committed to the following: 
 Adhering to laws, policies, and regulations governing AI Management Systems (AIMS) in the UAE, 

including the UAE AI Strategy, the AI Ethics Guidelines, the AI Security Policy issued by the Dubai 

Electronic Security Centre, and other relevant policies. 

 Providing the necessary human, technical, financial, and logistical resources to ensure the effective 

implementation, operation, and enhancement of the AIMS. 

 Establishing specific goals for managing AI systems and continuously updating them to align with 

national and local directions, as well as the Authority’s strategic objectives. These goals will be 

implemented and measured periodically. 

 Identifying and assessing risks associated with AI systems, and mitigating/preventing their impact. 

 Upholding the principles of fairness, transparency, and accountability in all AI operations, ensuring 

data privacy, security, and ethical practices in the development and deployment of AI solutions. 

 Involving stakeholders (employees, customers, and partners) to build trust and foster collaboration 

in AI initiatives. 

 Equipping employees at all levels with the instructions, skills, and qualifications necessary to operate 

AI systems, and providing comprehensive training and awareness programs to ensure the safe and 

optimal use of AI applications. 

 Regularly monitoring, developing, and improving the AIMS to ensure its effectiveness and alignment 

with evolving standards. 

 Pursuing sustainable AI solutions to contribute achieving sustainability objectives. 

The DCAA ensures that its Artificial Intelligence Management System (AIMS) policy is reviewed annually 

or upon significant changes to ensure the system's relevance and effectiveness. 

 

 

Hala Yousif Badri 

Director General 


